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Infomøde om Skyttevængets helhedsplan mandag den 19. februar 2024 
Opsamling på spørgsmål og svar fra mødet. Lige inden var der ekstraordinært afdelingsmøde med 

afstemning om, hvornår lån optages og som følge, hvornår huslejestigning træder i kraft. Begge 

blev godkendt med overvældende flertal. 

 

Hvornår får jeg min huslejestigning – og sker stigningen af flere omgange?  

Huslejestigningen sker en gang, og det er, når du flytter tilbage til din færdigrenoveret bolig. 

Dog er med forbehold for, at der kan være mindre ændringer, når den endelige renovering af 

hele afdelingen er færdig. For eksempel det aktuelle renteniveau på tidspunktet efter 

renoveringen. Eller andre vilkår.  

 

Hvad sker der med en boligs vedligeholdelseskonto?  

Vedligeholdelseskontoen er tilknyttet den enkelte bolig – ikke beboeren. Der er fastsatte 

regler for, hvad man må bruge en vedligeholdelseskonto til – f.eks. maling og slibning af gulve 

efter tilbageflytning. Penge på vedligeholdelseskonti i Skyttevænget kan derfor ikke bruges i 

selve byggesagen. 

 

Får man info om genhusning den dag, man skal genhuses? 

Der vil være direkte kontakt mellem KAB’s genhusningsteam og den enkelte beboer, som skal 

genhuses. Man kan også altid kontakte beboerkoordinator Jonas Collin Hansen på 

jonah@kab-bolig.dk.  

 

Hvad med branden i nr. 15 og 17 – og hvis man mangler lys, gas, vand mm.? 

KAB og Arkitema har en fin og løbende dialog med forsikringsselskabet. Som følge af branden 

kan det give nogle forsinkelser i forhold til tilbageflytning for beboerne i nr. 15 og 17, men 

som udgangspunkt ikke de øvrige opgange i blokken. Haverne kan derfor også blive forsinket 

som følge af branden.  

 

Er der forskel på tilbageflytning for os i de ikke berørte opgange i blokken, hvor der var 

brand?  

Ja, I vil flytte tilbage, før opgangene med brand. Men I vil opleve, at der fortsat er stillads 

omkring blokken osv.  

 

Når en blok er færdigrenoveret, er haverne og så også færdige? 

Stort set ja. Men der er også noget hensigtsmæssigt i, hvornår man f.eks. gør haverne og 

plantearbejdet færdige i forhold til årstiden mm.  
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Bliver der åbnet op for diverse arealer, så man igen passere, når byggearbejdet går 

videre til næste blok? 

 På sigt ja. Der er fortsat meget vand/mudder pga. den heftige regn denne vinter.   

 

Bliver der på noget tidspunkt at lukke af for vores garager? 

Det er ikke planen nej. Men vi kan selvfølgelig ikke afvise, at der opstår noget uventet. Der har 

været nogle tekniske udfordringer med, at relæ ved garager slår fra. Driften er i gang med at 

se på det og har allerede foretaget nogle justeringer, så strømmen skulle være blevet lagt om. 

Garagerne bevares også efter helhedsplanen, så man kan stadig skrive sig op – dog er der 

udlejningsstop, indtil efter helhedsplanen.  

 

Hvem har ansvaret for vores vej – Skyttegårdsvej? Der er rigtig mange huller, som gør 

det svært at bruge vejen? 

Det er en privat offentlig vej. Derfor har Københavns Kommune ikke det overordnede ansvar. 

Vi er klar over, at det er en udfordring. Så driften prøver at få kontakt til de nærliggende ejere 

(andelsforeninger mm.), så vi kan gå sammen og få repareret.  

 

Hvad med beboerhuset? 

Der bliver nogle ændringer i forhold til de oprindelige tegninger. Beboerhuset vil som 

udgangspunkt først stå færdigt sidst i byggeperioden.  

 

Køkkener – hvad med dem? 

Der var ellers ikke lagt op til udskiftning af køkkenellementer i helhedsplanen. Nu, hvor vi er i 

gang med den første blok, kan vi se, at køkkenellementerne ikke er i så god stand som først 

antaget. De er derfor svært at tage elementerne ned og sætte dem op igen. Så derfor kommer 

der nu nye køkkenellementer med låger i alle lejligheder.  

Dette vil ikke medføre en huslejestigning, da I ved at ændre tidspunkt for låneoptagelserne – 

besluttet på det ekstraordinære afdelingsmøde dags dato – kan benytte besparelsen hertil. 

Beboer der har indsat nyere køkkener, vil få mulighed for at nedtage disse, men de bliver ikke 

sat op igen. Ellers følges råderetsreglerne for kompensation.  

 

Hvad med gas og elinstallationer, når boligerne er færdigrenoverede? 

I Skyttevænget er der gas – og beboerne ejer selv deres gaskomfur. Der er ikke strøm nok i 

Skyttevænget på nuværende tidspunkt til, hvis alle skiftede til elkomfur – men der er forberedt 

til det. I Københavns Kommune anvendes der biogas. 
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Loft og kældre– hvad er planen? 

Alle boliger på 2. sal får nye lofter, da det har vist sig at være nødvendigt. I forhold til kældre 

fjerner man alt træ og indsætter et rum med gittervægge, så der bliver bedre ventilation. Der 

bliver sat varmeapparater op i kælderen. Vægge/mure repareres kun, hvis der er store skader 

– men der vil ikke være en egentlig istandsættelse. Heller ikke af vinduer i kælderen.  

 

Kommer der sætninger i husmuren? Holder man øje med det og mulige følger 

Ja, der holdes øje og måles.  

 

Bliver der snart åbnet op for flere p-pladser? 

Ikke lige umiddelbart, da der fortsat er brug for at inddrage dem for at få plads til lastbiler 

mm. i forbindelse med byggeriet. Derudover har de omkringliggende bebyggelser også 

renoveringsprojekter i gang. 

 

Hvornår får vi mere at vide om genhusning? 

Når det er ved at være ens bloks tur, og før man skal flytte, får man brev fra 

genhusningsteamet med et boligtilbud. Så kan man måske være heldig at se lejligheden med 

det samme, men det afhænger, om der er en midlertidig lejer i lejemålet, der tilbydes til 

genhusning. Alle midlertidige genhusninger sker i Skyttevænget.  


